
Ștefan Ioniță  

 “De ce eu în Africa?”  

M-am tot gândit la întrebarea asta până când am 

realizat că nu mă ajută cu nimic, ba chiar răspunsurile ei îmi 

dădeau un sentiment de naivitate. Am încercat să lucrez puțin 

la ea și să merg spre o altă perpectivă. Astfel a apărut 

întrebarea: „De ce nu Africa?” și odată cu ea au venit și 

răspunsurile mele. Se prea poate ca un „nu” să fie resursele, 

dar știu că Dumnezeu este Cel de la care pleacă toate resursele mele. Se prea poate ca un „nu” să fie 

pregătirile, însă știu că El înainte să zică „mergeţi”, a zis „veniţi după mine.” Se prea poate ca un „nu” să 

fie dezamăgirea, însă știu că dezamăgirile circulă într-un singur sens. Și cu toate astea, cu siguranță cel 

mai mare „nu”... sunt eu... însă, știu că El a stat de vorba cu tâlharul, știu că toiagul înflorise, știu că s-a 

folosit de o măgăriță, ba chiar știu că la un moment dat sunt menționate ceva pietre ce vor vorbi... știu.  

De ce Africa? Nu știu… dar știu lucrurile pe care Domnul meu le-a făcut și știu că vreau să fiu surprins. 

 


